
Дякую, Шарлю. 

Також вітаємо нового Президента Республіки Кіпр Нікоса Христодулідеса, який 

приєднався до нас вперше. Ми поділяємо відданість возз'єднанню вашої країни під 

егідою плану ООН. Ви можете покластися на Європейський Союз і нашу солідарність. 

Солідарність  —  це саме те, що ми повинні продовжувати просувати з Україною у 

політичному, економічному, гуманітарному та військовому планах. І це буде важче 

реалізувати. Ми спостерігаємо, який вплив має втома від війни у поєднанні з російською 

пропагандою. Стане важче пояснювати, чому підтримувати Україну  є екзистенційним 

для Європи. Чому ціна свободи не є надто високою. Але ми повинні це робити, і я вдячна 

за єдність за цим столом. 

Ми маємо продовжувати розмірковувати про наступні кроки. Кінцевою метою повинен 

залишатися мир, і ЄС має однозначно сприяти цьому. Але для того, щоб був мир, 

Україна має існувати Україна як держава. Але без нашої підтримки її не буде. 

Угода про постачання та спільну закупівлю боєприпасів є знаменним моментом — 

моментом рішучості та стійкості. Це потрібно Україні. Це потрібно Європі. Це 

стосується як збереження України, так і Європи. 

Розвиток спільних закупівель робить нас на один крок ближче до більш цілеспрямованої 

європейської політики безпеки та оборони. Нам знову потрібно «більше Європи». 

Наші десять пакетів санкцій сильно вдарили по Росії. Але ми повинні усунути будь-які 

лазівки, що залишилися, — сфери нашої системи, які все ще дозволяють союзникам 

Путіна отримати вигоду від доступу до ЄС. Санкції працюють, вони необхідні і 

пропорційні, але вони повинні бути впроваджені належним чином, і ми повинні 

продовжувати співпрацювати з третіми країнами, щоб також залучити і їх. 

Ми також повинні зробити більше, щоб гуманітарна ситуація в Україні не вийшла з-під 

контролю ще більше, особливо коли це стосується дітей. 

Є діти, які стали жертвами незаконної депортації та незаконного переміщення з 

окупованих територій України до Росії. Це стосується 16 тисяч дітей. 

Путін і його спільники на всіх рівнях повинні потрапити під санкції і бути притягнуті до 

відповідальності. Тому ми підтримуємо ордери Міжнародного кримінального суду на 

арешт. Це саме той поштовх, на який ми маємо опиратися і який одночасно може 

об'єднатися з необхідністю створення спеціального міжнародного трибуналу для 

злочину агресії, вчиненого проти України. 

Ми як Європейський Союз найсильніші, коли беремо на себе спільну відповідальність і 

діємо разом так, як ми робимо зараз. 

Також хочу звернути увагу на ситуацію в Молдові. Майя Санду творить чудеса, щоб 

стовпи демократії не впали. У твердому протистоянні російським спробам підірвати їх. 

Я закликаю нас і надалі пропонувати практичну, економічну та політичну підтримку, як 

ми це робили раніше.   

Те ж саме стосується і нашої підтримки демократичних сил у Грузії та Білорусі. І нашого 

послання до тих, хто бореться за жінок, життя та свободу в Ірані. 



Порядок денний Росії зрозумілий. Вони бажають відчути обманну втіху через розкол 

світу на ворогуючі фракції. Ми маємо протистояти цьому. 

Процвітання Європи та покращення життя європейських громадян лежить в основі 

побудови нашого Європейського Союзу.  Ми ні за що не можемо випустити це з уваги. 

Історично склалося так, що, зіткнувшись з негараздами, Європа знову і знову ставала 

сильнішою. 

  

Наш єдиний ринок є трампліном для виходу європейських компаній на глобальні ринки. 

Економіки країн ЄС є конкурентоспроможними. Вони повинні такими й залишитися. Як 

ринок з 450 мільйонами жителів, разом ми сильніші. 

Подвійний перехід Європейського Союзу може відбутися, якщо наш народ буде цьому 

відданий, але тільки в тому випадку, якщо ми створимо сприятливі умови для цього 

переходу. Маємо пояснити, що «зелений» перехід принесе користь людям, 

підприємствам та їхнім родинам. 

«Зелений» перехід не може бути зроблений виключно для тих, хто може дозволити собі 

дорогі екологічні автомобілі та дорогі енергозберігаючі системи ізоляції будівель. Ми 

не можемо створити соціальний розрив між тими, хто може, і тими, хто не може стати 

«зеленим», тому що звести кінці з кінцями стало більш актуальним. Ми не повинні 

залишити нікого позаду. 

Без державної підтримки це неможливо. 

Для цього нам потрібні точкові інвестиції з чіткими цілями та показниками 

ефективності. Бізнес буде інвестувати в «зелений» перехід тільки за наявності чіткого 

бізнес-кейсу і стимулів. Маючи чіткі цілі, ми можемо керувати процесом та зберегти 

нашу конкурентоспроможність. 

Інвестування в європейське лідерство, інвестування в стратегічні технології, як-от 

сонячна та вітрова енергетика, теплові насоси та батареї, принесе користь всім нам. 

Маємо покращити умови, полегшуючи доступ до існуючого фінансування та 

мінімізуючи бюрократичну тяганину. І, як я вже казала раніше, нам потрібні рівні умови 

гри, але давайте уникати протекціоністської гонки. 

Нам також потрібні приватні інвестиції, щоб наші МСП та стартапи залишалися в 

Європі. Дуже важливо завершити створення Союзу ринків капіталу, який все ще занадто 

фрагментований. 

Європейський парламент відданий ефективній праці над пропозиціями щодо ринку 

електроенергії, Зеленого промислового плану, Закону про промисловість з нульовими 

викидами (Net-Zero Industry Act) та Закону про критичну сировину. 

Для всіх нас важлива передбачуваність з погляду законодавчої бази. Якщо існують 

занепокоєння щодо законодавчих пропозицій, нам потрібно вчасно разом їх обговорити, 

щоб знайти прагматичні рішення.    

Банкрутство банку Кремнієвої Долини і Credit Suisse потрапили в багато заголовків. Наш 

банківський сектор у єврозоні є стійким. Разом ми запровадили надійні гарантії, щоб 

захистити наш банківський сектор ЄС. Європейський центральний банк готовий 

втрутитися в разі потреби, хоча поки що вплив на ЄС здається мінімальним. 



Тим не менш, завершення створення Банківського союзу залишається пріоритетом для 

забезпечення подальшої фінансової стабільності перед наступним фінансовим 

потрясінням. 

У питаннях міграції Європарламент зіграє свою роль. Ми готові до голосування 

наступного тижня, але ми просимо вас виконати решту документів про солідарність. Під 

цим я маю на увазі Регламент про управління системою надання притулку та міграцією 

та Регламент про кризу та форс-мажорні обставини. 

Саме так ми досягнемо критичної рівноваги, потрібної в цих питаннях, яка дозволить 

нам захистити кордони, запропонувати захист та гідне життя тим, хто цього потребує, 

ефективно повернути тих,  що не мають права на захист, і зруйнувати бізнес-модель 

торговців людьми, які наживаються на найуразливіших.   

Ми повинні продовжувати діяти в унісон і забезпечувати більше Європи там, де це 

важливо. 

«Більше Європи» не означає зробити всіх однаковими. Ми різні і пишаємося цим. 

Наратив про те, що Європа намагається зробити всіх однаковими, просто некоректний. 

Ми цінуємо нашу єдність у розмаїтті. Ми розуміємо, що маємо бути більше залучені до 

серйозних справ і менше до менш важливих справ — і немає нічого важливішого, ніж 

розібратися з проблемами, які сьогодні на порядку денному. 

Дякую. 

 


